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����   INLEIDING 
 

STATENVERKIEZINGEN De eerste maanden van 2011 maakten we ons op voor de 
Statenverkiezingen van 2 maart 2011. Alles stond in het teken van deze verkiezingen, en 
we hoopten op winst en drie zetels. GroenLinks ging met D66 en PvdA een lijstverbinding 
om alle stemmen op de progressieve partijen te behouden en meer kans te maken op 
één of meer restzetels. Helaas, de verkiezingsuitslag was teleurstellend voor GroenLinks 
Zeeland: van twee zetels naar één. In de Provinciale Ledenvergadering van 2 april 2011 
werd teruggekeken op de uitslag en er werd volop geanalyseerd.  

 
Zodoende gaat GroenLinks in de Provinciale 
Staten van Zeeland verder als eenmansfractie 
in de persoon van Leen Harpe; de installatie 
vond plaats op 10 maart 2011. Leen neemt de 
commissies Bestuur, Financiën & Welzijn en 
Ruimte, Ecologie & Water voor zijn rekening.  
 
Carel Bruring treedt aan als fractievolger en 
neemt zitting in de commissie Economie & 
Mobiliteit.  

 
De fractie wordt ondersteund door fractiemedewerker Janine Cooijmans. 
 
Op 8 april werd het collegeprogram 2011-2015 

“Stuwende krachten” gepresenteerd 
De focus van het nieuwe dagelijks provinciebestuur 
in Zeeland ligt de komende vier jaar op economische 
ontwikkeling, groei en innovatie. Daarvoor gaat het 
bestaande subsidiebeleid op de helling en snijdt de 
provincie in eigen vlees. De ambtelijke organisatie 
wordt teruggebracht naar een omvang die strikt 
noodzakelijk is voor het uitvoeren van provinciale 
kerntaken. Een extern bureau onderzoekt en bepaalt 
de ideale omvang van het ambtenarenapparaat.  
 
Een eerste reactie van Leen Harpe op  

het nieuwe collegeprogramma:  

“Reden tot zorg, zeker als het gaat om duaal besturen. De fractievoorzitters - en dus ook 

hun fracties - hebben zich daarmee verbonden aan het collegeprogramma. Dat belooft 

weinig goeds voor een inhoudelijk politiek en vooral duaal debat.”  
Uit het weblog van Leen Harpe: http://zeeland.groenlinks.nl/node/28704  
 
 

����   HET JAAR IN HOOGTEPUNTEN 
 
27 Januari 2011 

We bezochten Europarlementariër BAS EICKHOUT in BRUSSEL en lieten ons 
informeren over de subsidiecultuur en de verdeling van subsidies. Een leerzaam 
werkbezoek, waarbij Bas ons vele tips en handvatten gaf!  
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4 Februari 2011  

TK-FRACTIE BEZOEKT BIOBASE ECONOMY BRABANT/ZEELAND 

Een delegatie van GroenLinks-politici bezoekt Sabic in Bergen op Zoom. Het werkbezoek 
staat in het teken van de plannen voor Biobased Economy in West-Brabant en Zeeland. 
In zo'n Biobased Economy vervangen planten (biomassa) olie of gas als grondstof voor 
de productie van chemische producten. 

De delegatie bestond uit Tweede Kamerleden 
Bruno Braakhuis (economie), Niels van den 
Berge (landbouw – tijdelijk TK-lid ter vervan-
ging van Mariko Peters), Europarlementariër 
Bas Eickhout (milieu), lijsttrekker Provinciale 
Statenverkiezingen Noord-Brabant Paul 
Smeulders, gedeputeerde/lijstduwer Zeeland 
Marten Wiersma en kandidaat-Statenlid in 
Zeeland Frédérique Mol (nr. 3 op de lijst). 
Meer over dit bezoek is te lezen op 
http://brabant.groenlinks.nl/node/60544  
 

10 Februari 2011  

CONGRES NIEUWE VERBINDINGEN IN DE BIOBASED ECONOMY ZW-NEDERLAND 

De provincies Noord-Brabant en Zeeland organiseren dit congres (Bergen op Zoom) om 
meer inzicht te geven in de kansen van de Biobased Economy voor ondernemers, onderwijs 
en overheid, getiteld “AGRO MEETS CHEMISTRY”. Marten Wiersma was spreker op dit 
congres als gedeputeerde Economische Zaken & Milieu in Zeeland. Namens Noord-Brabant 
sprak gedeputeerde Economie, Duurzame Ontwikkeling en Europa ir. Lily Jacobs. Ter 
introductie van het congres werd een filmpje gemaakt: 
http://www.youtube.com/watch?v=n1xDmEfCOCU  
 
Op dit congres stonden de kansen 
van de Biobased Economy centraal. 
Hoe kunnen ondernemers, het 
onderwijs/onderzoeksinstellingen en 
de overheden een structurele 
bijdrage leveren aan het realiseren 
van duurzame waardeketens en 
nieuwe economische activiteiten ont-
plooien? De twee provincies bekrach-
tigden en versterkten op dit congres 
de goede samenwerking op het vlak 
van de agro-, de chemische en de 
voedingssector, gebruikmakend van duurzame procestechnologie. Met het verder 
ontwikkelen van een Biobased Economy wil ZW Nederland op innovatieve wijze 
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werkgelegenheid in deze sectoren behouden en creëren en een omvangrijke ‘groene’ 
export realiseren. Dit willen zij realiseren samen met landelijke en Europese overheden. 
 
22 Februari 2011 (ochtend) 

WERKBEZOEK LANS/GROENE POORT 

GroenLinks Zeeland bracht een werkbezoek 
aan Lans / Groene Poort in Rilland. Ook dit 
bezoek was erg de moeite waard! Groene 
Poort kreeg een vergunning voor het 
oprichten van een bio-ethanolinstallatie en 
een vergistingsinstallatie. Dit biedt nieuwe 
kansen met de verwerking van agrarische 
producten en reststromen. De Groene Poort is 
een samenwerkingsverband tussen 
glastuinbouwbedrijf Lans bv en verschillende 
agrarische ondernemers. 
 
De Groene Poort is een initiatief van zeven vernieuwende en voornamelijk jonge 
agrariërs, die in 2006 besloten om gezamenlijk een duurzaam energieconcept te 
ontwikkelen t.b.v. de energievoorziening van glastuinbouw in Rilland. Eén van de 
ondernemers is Anne Douwe van der Zee, afgestudeerd aan Landbouw Universiteit 
Wageningen op het onderwerp biobrandstoffen. In een maatschap met zijn ouders heeft 
hij een akkerbouwbedrijf in Zaamslag. In de Groene Poort is hij actief in de werkgroepen 
grondstoffen, biogas en bio-ethanol. Lans BV is van oudsher een familiebedrijf dat zich 
heeft ontwikkeld tot een van de modernste trostomatenkwekerijen in Nederland. Het 
bedrijf is gespecialiseerd in het kweken van trostomaten op 5 locaties in Nederland met 
in totaal 52 ha onder glas. 
 
22 Februari (middag)  

WERKBEZOEK DOW CHEMICAL MET LIESBETH 

VAN TONGEREN 

Op 22 februari bezocht GroenLinks met Tweede 
Kamerlid Liesbeth van Tongeren bedrijven die 
werken aan een groene(re) economie. Op het 
programma stond o.a. DOW Chemical Terneuzen 
en een rondrit door het Sloegebied.  
 
De Groene Economie komt eraan. Daar heeft 
GroenLinks de afgelopen jaren aan bijgedragen. Er 
zijn forse stappen gezet op een uitdagend pad, met perspectief op een toekomst  als de 
fossiele grond-/brandstoffen opraken of te duur worden. Perspectief ook op beperking 
van de CO2-uitstoot, zodat de lasten voor de industrie beperkt worden. De industrie 
staat voor grote uitdagingen met deze omschakeling. Zeeland kan daarbij in 
samenwerking met Vlaamse en Nederlandse partners koploper worden. 

 
GroenLinks zou GroenLinks niet zijn, als we de regering niet een 
handje zouden helpen met de 'Green Deal' die zij wil. GroenLinks 
Zeeland geeft in zeven projecten uitstekende voorbeelden van een 
'Green Deal' waar de Zeeuwse economie (en ecologie) bij gebaat 
zou zijn: 
1) Restwarmtewinning en benutting; 2) Krimp bestrijden met kwaliteit; 
3) Kennis uit het lab naar het schap; 4) Multi Utility Provider; 5) Smart 
Grids; 6) Duurzame recreatiesector; 7) Duurzame havens.  

Het bezoek aan DOW Chemical stond in het teken 'Van oude incidenten naar nieuwe 
kansen’. Een bezoek aan de Research & Development (R&D)-afdeling van DOW gaf 
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inzicht in de mogelijkheden en kansen. Een interessante presentatie met aansluitend een 
rondleiding over de afdeling met het 'best bewaarde geheim' gaf een kijkje in de keuken 
van DOW. 
 
Na afloop kwamen we met GroenLinks-leden en andere belangstellenden bijeen in 
Brasserie Westbeer in Terneuzen. Een ontspannen ontmoeting waar gelegenheid was tot 
het stellen van vragen. 
 
25 Februari 2011  

WERKBEZOEK DELTA NETWERKBEDRIJF 

De Statenfractie bezocht DELTA Netwerkbedrijf (DNWB) om zich op de hoogte te stellen 
van mogelijkheden en kansen van de betrouwbaarheid van het energienetwerk in 
Zeeland en de kansen om dit netwerk 'slimmer' te maken met het oog op 
verduurzaming. Immers, als er steeds meer decentrale opwek van elektriciteit (zon en 
wind) en van (groen) biogas plaatsvindt, zal het netwerk aan nieuwe eisen moeten 
voldoen. Ook zal het netwerk veel flexibeler moeten inspelen op tijdelijke tekorten en 
overschotten bij de (diverse) leveranciers en afnemers. Juist Zeeland zou een proefregio 
kunnen zijn bij de opbouw van deze 'slimme netwerken'. In Zeeland is immers veel 
decentrale opwek: de groei van het windmolenbestand gaat nog steeds door! GroenLinks 
is van mening dat de aansluitkosten voor bijvoorbeeld windmolens in de tarieven 
verrekend moeten worden, zodat een landelijk level playing field ontstaat. 

 
Ook vindt GroenLinks het van groot belang 
dat het netwerk te allen tijde de toegang van 
'groene stroom' kan garanderen. Het zou 
immers contraproductief zijn als bv. grijze 
kolenstroom voorrang zou krijgen boven 
CO2-vrije windenergie. De onafhankelijke 
positie van het netbeheer t.o.v. de productie-
bedrijven, waaronder EPZ, is voor GroenLinks 
dan ook een eerste voorwaarde voor het 
functioneren van DNWB. 
 
Tenslotte is aandacht besteed aan de inpas-
sing in het Europees netwerk en de samen-
werking met de beheerders van het hoog-

spanningsnet, zoals TenneT. Juist door slimme koppelingen is de onbalans in het 
Europese netwerk goed op te vangen, zo blijkt uit Europese studies. En dat is een 
voorwaarde voor het benutten van zonne- en windenergie.  
 
23 Mei 2011 

EERSTE KAMERVERKIEZINGEN 

Op de kandidatenlijst voor GroenLinks in de Eerste Kamer is Marten Wiersma op een 15e 
plaats terechtgekomen. Een ereplaats, want met deze plek duwt hij de lijst voor 
GroenLinks.       
De uitslag in Zeeland: SP: 3 | GL: 1 | D66: 2 | CDA: 6 | 
PVV: 6 | PvdA: 7 | VVD: 7 | OSF: 1 | SGP: 4 | CU: 2. 
Daarmee leek Johan Robesin van de Partij voor Zeeland 
zijn stem te hebben uitgebracht op de PVV, hoewel hij 
later beweerde op de VVD te hebben gestemd. 
GroenLinks vond dat ongeloofwaardig. 
 
Het minderheidskabinet van VVD en CDA is de komende 
jaren in de Eerste Kamer niet verzekerd van de steun 
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van een meerderheid. VVD en CDA bleven met gedoogpartner PVV erbij steken op 37 
van de 75 zetels. GroenLinks boekte met een zetel winst een mooi resultaat met vijf 
Eerste Kamerleden!  
 
30 Augustus 2011 

 

KENNISMAKINGSBEZOEK  

WATERSCHAP SCHELDESTROMEN 

Op uitnodiging van het waterschap spraken we met 
dijkgraaf Toine Poppelaars, Peter Visch, bestuurskundig 
stafadviseur, en db-lid Guiljam van der Schelde. Het 
waterschap werd gepresenteerd in feiten en cijfers en er 
was ruimte voor het stellen van vragen.  
 

 
9 September 2011 

PROVINCIETOUR ZEELAND 

De Tweede Kamerfractie van GroenLinks maakt in 2011 en 2012 een tour langs alle 
provincies en deed op 9 september 2011 Zeeland aan. Het gezelschap van 
fractievoorzitter Jolande Sap en Tweede Kamerleden Liesbeth van Tongeren en Rik 
Grashoff, Eerste Kamerlid Marijke Vos en lokale politici werd begeleid door Zeeuwse 
GroenLinks-politici en geïnteresseerde leden. Met een bus bezochten we de 
Hedwigepolder en spraken met natuurorganisaties over de ontstane impasse bij het 
herstel van de natuur. In de middag sprak Sap bij Biobase Europe met Zeeuwse 
ondernemers over belemmeringen bij verduurzaming van de productie. Ondernemers 
van klein tot groot waren uitgenodigd en tot en met de tribune waren ze goed 
vertegenwoordigd. Aan het eind van de dag presenteerde Liesbeth Van Tongeren een 
voorontwerp van haar initiatiefwet die het mogelijk moet maken een referendum te 
houden over de bouw van een nieuwe kerncentrale. Een verslag van deze dag is te 
vinden op: 
http://zeeland.groenlinks.nl/node/71931  
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14 November 2011 

GESPREK MET LOBBYIST EUROPA NAMENS PROVINCIE ZEELAND: MILOS LABOVIC 
Onderwerpen die aan de orde kwamen:  
• Politiek/bezuinigingen: hoe kan Europa hier op inspelen? 
• Restwarmte: EU-subsidie. De Statenfractie kondigt een visie op 

restwarmte aan in de Statenvergadering van nov. 2011. 
• Toestand Hedwigepolder.  
• Kan de signaalfunctie, bv. calls voor programma's, ook gelden 

voor niet-collegepartijen?  
• Hoe zou bv. een partij als GroenLinks kunnen bevorderen dat 

meer Zeeuwen gaan deelnemen aan consultaties etc.?  
• Grensoverschrijdend OV.  
• DELTA groot.  
• Werkgelegenheid c.q. havens. 
• Vergroening in het cohesiebeleid: dat groene materialen en 

grondstoffen prioriteit krijgen met het oog op een CO2-arme 
economie. 

Het was een constructief gesprek en we kregen veel tips van de heer Labovic, waarmee 
we aan de slag zijn gegaan. 
 
 

����   ACTUELE DOSSIERS 
 
WCT 

Op 14 juli jl. stelde GroenLinks vragen over de 
overcapaciteit aan containers nu Rotterdam met de 
Tweede Maasvlakte (te)veel nieuwe capaciteit in één 
keer beschikbaar krijgt.  
Volgens het Financieele Dagblad zou er volgens 
onderzoek jarenlang sprake zijn van overcapaciteit. En 
Zeeland droomt nog van een Westerschelde Container 
Terminal?  
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Conclusie uit het onderzoek is dat ECT op de 1e Maasvlakte failliet gaat als de Tweede 
Maasvlakte opengaat. Oorzaak: overcapaciteit die tot zeker 2020 aanhoudt. In de 
Hamburg le Havre-range is nu plaats voor 40% capaciteitsuitbreiding. Kortom: de 
investeerders voor de WCT staan te dringen...?  
 
De vragen van de fractie met de antwoorden van GS: http://zeeland.groenlinks.nl/node/71750  
 
 
KERNENERGIE  

���� 16 Maart 2011 

GroenLinks deed mee met de ingetogen protestmars “stop kernenergie”  

Naar aanleiding van de aardbeving en de daarop volgende 
tsunami in Fukushima/Japan op 11 maart 2011 riepen 
milieugroeperingen in Japan op om wereldwijd protesten te 
organiseren tegen kernenergie. Actiecomité "Borssele2NEE" 
en WISE reageerden op deze oproep met een protestmars op 
woensdag 16 maart in Middelburg. GroenLinks was van de 
partij. Meer hierover is te lezen op: 
http://zeeland.groenlinks.nl/node/64148  
 
���� 16 April 2011  

 

    

Bijna 10.000 deelnemers manifestatie “Schoon genoeg van 

kernenergie” GroenLinks was prominent aanwezig bij de landelijke 
manifestatie voor schone energie op de Dam in Amsterdam. Jolande 
Sap, Liesbeth van Tongeren, honderden GroenLinksers en zo'n 
10.000 anderen waren in Amsterdam om aan deze regering 
duidelijk te maken: kies voor schone energie. Alles over deze 
fantastische manifestatie op http://zeeland.groenlinks.nl/node/66214  
 
 

 
���� 25 April 2011 

Herdenking 25 jaar Tsjernobyl 

Op 25 april was het 25 jaar geleden dat de ramp in 
Tsjernobyl (Oekraïne) plaatsvond. Terwijl men zich overal 
voorbereidde op de herdenking van die ramp, werd de 
wereld opgeschrikt door een nieuw nucleair ongeluk: 
Fukushima. En op 25 april, om exact 23.23 uur stonden we 
op de dijk bij de kerncentrale Borssele om de slachtoffers 
 van Tsjernobyl te herdenken. Zie: 
http://zeeland.groenlinks.nl/node/65805  
 

���� 27 Juni 2011 

Ludieke actie van “Schoon genoeg van kernenergie” tijdens 
de aandeelhoudersvergadering (AvA) van Delta. Op de agenda van 
de AvA stond de investering in de bouw van de nieuwe 
kerncentrale. Met de actie werd de aandeelhouders gevraagd met 
frisse, schone blik te kijken naar de keuze voor kernenergie of 
duurzame energie. Er kan namelijk niet gekozen worden voor 
allebei, kernenergie blokkeert duurzame energie. Een kort verslag 

van de actie op: http://zeeland.groenlinks.nl/node/69641. 
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���� 11 November 2011 

Opening toeristisch seizoen 2012-102012 

Op de Dag van de Duurzaamheid opende GroenLinks 
Zeeland het toeristische seizoen 2012-102012. In het 
bijzonder werden de oosterburen van harte welkom 
geheten, die naar Zeeland komen voor rust, ruimte, zon, 
zee, wind en water. Zij vinden hier wat ze thuis niet 
hebben; dit prachtige toeristische product wordt meer en 
meer de economische motor van Zeeland. Maar willen de 
Duitsers ook een tweede kerncentrale? De Zeeuwen kiezen massaal voor duurzaam. Zo 
sprak Leen Harpe bij de actie op het Abdijplein in Middelburg voor aanvang van de 
Statenvergadering. Deze actie trok de aandacht van de pers; lees er meer over op 
http://zeeland.groenlinks.nl/node/74848, waar ook een filmpje te zien is. 
 
 
���� 15 December 2011 

Koningin Emma sprak over energiebeleid op het 
Damplein in Middelburg en GroenLinks was uiteraard 
van de partij. Koningin Emma sprak het volk en haar 
bestuurders toe over energiebeleid. Daarmee liet zij 
zien dat energiebeleid er toe doet voor de Zeeuwen, 
duurzaam kan namelijk wel! De ceremonie was kort 
maar krachtig; de tekst van de toespraak is te lezen 
op: http://zeeland.groenlinks.nl/node/76498  
 

 
 
���� 22 December 2011 

Aanbieding door coalitie “Schoon genoeg van 

kernenergie” van 100.000 kerstkaarten en 

handtekeningen aan DELTA voor een schone 
energietoekomst zonder kerncentrales. 
Tegenstanders van kerncentrales gaven hiermee een 
sterk signaal af dat Nederland niet zit te wachten op 
een tweede kerncentrale. 
 
 
IN JANUARI VAN 2012 KWAM HET GOEDE NIEUWS!  
Zowel DELTA als RWE zag geen mogelijkheden meer voor een tweede kerncentrale 
gezien de financiële crisis, het huidige investeringsklimaat en de overcapaciteit op de 
elektriciteitsmarkt met de lage energieprijzen. Daardoor is het risico te groot dat de 
miljardeninvestering niet wordt terugverdiend. Daarop stopte ook minister Maxime 
Verhagen (CDA) van Economische Zaken, Landbouw en Innovatie de activiteiten voor 
een vergunningsaanvraag voor de tweede kerncentrale in Borssele. Zo verdwijnen ook 
die plannen in de ijskast, voorlopig voor enkele jaren. We hopen dat van uitstel afstel 
komt. GroenLinks zal daar alles aan doen. 
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����   PUBLICATIE 
DECEMBER 2011 | INITIATIEFVOORSTEL RESTWARMTE 

    
In Zeeland wordt – vooral door de industrie - een 
enorme hoeveelheid warmte geproduceerd. Deze 
kostbare energie gaat voor een groot deel verloren. 
Nu grote bedrijven vanaf 2013 moeten gaan betalen 
voor CO2-rechten, is restwarmte wellicht een 
haalbare en betaalbare energiebron. Ook in Zeeland 
maakt de woningbouw moeilijke tijden mee. 
Lichtpunt is dat energiezuinige huizen goed worden 
verkocht. Samen met de GroenLinks-raadsfracties 
van Goes, Middelburg en Vlissingen wordt 
voorgesteld een onderzoek te doen naar de 
mogelijkheden van restwarmtebenutting voor 
woningbouw. Leen Harpe kondigde dit voorstel aan in 
de Statenvergadering van 11 november. In Goes 
werd de motie overgenomen door het college. 
 
 

 
 

����   SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
De fractie diende de volgende artikel 44-vragen in, ook wel Statenvragen genoemd: 
 
Januari 

04-01 Geologische berging kernafval 
26-01 Verdieping Wielingen (4e verdieping) 
Februari 

14-02 130km op A58 
Maart 

07-03 Reizigersoverlast verbouwing terminals Fast Ferry 
15-03 Veiligheid kerncentrale Borssele in relatie tot ‘Japan’ 
23-03 Veiligheid kerncentrale en omgeving 
30-03 Veiligheid BRZO-bedrijven 
31-03 Veiligheid Stationsbrug Middelburg 
April 

07-04 BioValue 
07-04 Kerncentrale Borssele 
13-04 Natuurbeleid collegeprogramma 
22-04 Dijkherstel ter plaatse van kerncentrale 
Mei 

04-05 Vragen n.a.v. brief Bleker natuurdoelen / herstel Zeeuwse Delta 
11-05 Floriade 
25-05 Onveilig transport kernafval 
26-05 Thoolse samenwerking met Brabant 
Juni 

09-06 Nieuwe tarieven Fast Ferry Veolia en reizen met OV-chip 
14-06 EU-normen voor schone lucht 
16-06 Hedwige – WCT / Verdrag van Vlaanderen 
30-06 Verdieping Schelde 
Juli 

14-07 Overcapaciteit containers 
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Augustus 

02-08 Samenwerking RWE / Gazprom 
08-08 China 
10-08 Gedeputeerde China vervolg 
18-08 Thermphos 
September 

15-09 Gevolgen noodwet natuur – Hedwige 
29-09 Onderzoek EU-commissie RWE 
Oktober 

03-10 Concentreren rijkskantoren / werkgelegenheid 
26-10 Derivatenhandel energiebedrijven 
28-10 Stresstest Borssele 
November 

20-11 Collegevoorstel tweede kerncentrale 
 
 

����   VRAGEN ‘VREEMD AAN DE ORDE VAN DE DAG’ 
Dit zijn vragen die gesteld worden tijdens de vragensessie van de Provinciale 
Statenvergadering. 
 
04-02 Vragen over de berichtgeving rondom DOW 
04-02 Vragen over de broosheid van de Zeeuwse infrastructuur n.a.v. de 

problematiek rond de Vlaketunnel  
23-05 Vragen Vreemd deal Delta en RWE – over het belang van RWE in KC Borssele 
 
 

����   MOTIES EN AMENDEMENTEN 
Naast artikel 44-vragen diende de fractie tijdens Statenvergaderingen moties en 
amendementen in om het beleid een groener en socialer gezicht te geven. Een greep 
daaruit: 
 
24-06 motie Hedwige-Deltares: verworpen 
 amendement invullen vrijkomende middelen begroting 2012: ingetrokken 
08-07 motie Bestuursakkoord Rijk-provincies 2011-2015: verworpen 
30-09 motie coproductie Kadernotitie goederenvervoer met herziening Integraal  

OmgevingsPlan: verworpen 
11-11 motie moratorium Westerschelde: verworpen 
 motie waarborgen kwaliteit Zeeuwse Bibliotheek: verworpen 
 motie efficiënt bestuur: ingetrokken 
 motie energie (uitvoering motie ‘haalbaarheid en betaalbaarheid tweede  

kerncentrale’): aangenomen. Zie: http://zeeland.groenlinks.nl/node/74908 

(ludieke) motie doorgeprikte ballon: ingetrokken 

amendement op het “Statenvoorstel Verhoging opcenten 

Motorrijtuigenbelasting t.g.v. verlaging toltarieven Westerscheldetunnel” van 

CU, D66, GroenLinks, PVV, PvZ en SP : verworpen 

motie Westerscheldetunnel vervroegd tolvrij van GL, CU, SP, D66, PvZ en 

PVV: verworpen  

16-12 motie niet instemmen met onderhandelingsakkoord decentralisatie natuur: 

ingetrokken (om formele redenen) 

 

 

 

 



  JAARVERSLAG 2011 
STATENFRACTIE 

PROVINCIE ZEELAND 
 
 

11 

 

  

����   FRACTIEVERGADERINGEN 

De Statenfractie vergadert in principe op de maandag voorafgaand aan de 
Statenvergadering en kwam dit jaar 8 keer bijeen. Terugkerende onderwerpen 
waren: Thermphos & BRZO, (verdwijnen) rechtbank Middelburg, Onderwijsagenda, 
uitvoering Zuidwestelijke Delta, kernenergie en DELTA, Biobased Economy, 
Westerschelde & Hedwigepolder, de Zeeuwse infrastructuur, BioValue, 
Westerscheldetunnel & toltarieven, groene economie, (gang van zaken) Bureau 
Jeugdzorg, Bestuursakkoord Rijk-provincies 2011-2015, de waterschappen, WCT, 
Omgevingsplan, A58, onderhandelingsakkoord natuur en landelijk gebied & IPO, 
restwarmte, krimp/vitaliteit, en de Rekenkamer Zeeland. 
 
 

����   TOT SLOT 
Ook afgelopen jaar hebben we het nieuws wel gehaald. De hoogtepunten daarvan staan 
verwoord in dit jaarverslag. Om uit te dragen dat we pal staan voor een groenblauw en 
‘gezond’ Zeeland voor alle Zeeuwen, blijven we zoeken naar mogelijkheden daarvoor. 
Dat is niet gemakkelijk met de ene crisis na de andere en de bezuinigingen die darbij 
horen. Toch is GroenLinks goed zichtbaar, omdat we altijd nadenken over duurzaamheid, 
energie en klimaat.  
 
De successen die we nu en dan boeken, danken we ook aan onze achterban en de 
ideeën, suggesties, problemen en oplossingen die mensen aandragen. Dat waarderen wij 
zeer! Die contacten zijn voor ons waardevol, laten we samen blijven werken aan een 
schoon en duurzaam Zeeland!  
 
 

Middelburg, februari 2012,  

 
Leen Harpe, fractievoorzitter 
Carel Bruring, fractievolger/commissielid 
Janine Cooijmans, fractieondersteuner 


